
Má práce s dětmi a mládeží uprchlíků mě přivedla k hlubšímu zájmu o 
problematiku uprchlictví. Již několik let se každodenně setkávám s problémy, které 
musí uprchlíci řešit a na druhé straně se každodenně setkávám s neznalostí uprchlické 
problematiky ze strany české společnosti. Rozhodla jsem se tedy pojmout svou práci 
informativně o aktuálním stavu azylové politiky České republiky a věcí s ní spojených.
Zaměřila jsem se na popsání základních pojmů týkající se migrace a uprchlíků a 
na legislativní zajištění azylové politiky v České republice a Evropské unii a zjištění, 
nakolik daná legislativa funguje v praxi z pohledu uprchlíků.
K získání informací z pohledu uprchlíků jsem použila metodu 
polostrukturovaného rozhovoru s dospělými uprchlíky, kteří prošli celou azylovou 
procedurou. Rozhovory probíhaly v domácím prostředí respondenta v českém jazyce. 
Respondenti mluvili zcela otevřeně, v tom mi pomohla moje předchozí a dlouhodobá 
spolupráce s nimi.


